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Încep prin a spune că în prezent valorile vieţii omeneşti sunt neglijate necondiţionat şi nici
măcar nu se mai pune accentul pe acestea.
În acest eseu voi enunţa cel putin trei valori, care, după părerea mea, sunt cele mai importante
şi esenţiale în viaţa omului. După cum ştim, omul de când s-a născut sau a fost creat, a avut
tendinţa de a gândi, de a dezvolta şi de a crea. Din păcate, creaţiile omului din anii trecuţi şi
chiar din prezent au fost dăunătoare, atât pentru el cât şi pentru Pământ, dacă ne referim la
factorii poluanţi. Cred că cititorii acestui eseu şi-au dat seama de prima valoare pe care vreau
să o enunţ şi anume valoarea planetei Pământ, care este cea mai mare valoare din punctul
meu de vedere.  
Pământul este casa noastră de care e imperios necesar să avem griă, ca să putem trăi fără
consecinţe şi totodată trebuie să o lăsăm la fel de pură şi generaţiilor viitoare. La fel cum mie nu
îmi place să am dezordine şi mizerie în cameră, aşa trebuie să simtă şi ceilalţi oameni ( inclusiv
eu ) în felul cum trăiesc pe Pământ. Desigur, nu sunt primul care gândeşte aşa, sunt şefi de stat
care impun legi pentru protecţia naturii, dar să fim sinceri, poluare tot va fi, pentru că toti ne-am
adaptat acestui tip de viaţă, în care industria ne oferă comfort, dar în acelaşi timp poluează. Aici
se formează un cerc vicios, de exemplu: ne cumpărăm o mobilă nouă, un scaun de lemn, o
masă etc. Aceste obiecte sunt porduse în fabrici, fabricile cumpără lemnul brut de la importatori
sau exportatori, importatorii deţin hectare întregi de păduri pe care le „radiază” zilnic, tăindu- le.
Tăierea copacilor duce la o producţie de oxigen scăzută, o producţie de oxigen scazută duce la
degradarea stratului ozon care, de fapt, ne protejează, reflectând unele raze ale Soarelui , care,
dacă ar intra în atmosferă, ar duce la distrugerea şi dispariţia rasei umane.
Voi trece la altă idee, care este pusă în practică de ceva vreme, libertatea. Cu toţii ştim că
democratia există de puţină vreme ( dacă luăm de la începutul începutului ) şi are consecinţe
destule din care una este criza economică ciclică. Important este că oferă libertate fiecărui
individ, atât de a gândi şi a crea, cât şi de a trăi şi de a explora. „Toţi ne naştem egali , educaţia
ne deosebeşte” vorbă mare şi adevarată pentru mine.
O educaţie corectă aplicată omului care trebuie şi poate crea orice, de la un simplu scaun
(folositor) pană la „particula lui Dumnezeu” (mai puţin folositor şi periculos). Bineînţeles, există
gene de oameni proşti şi nu ar trebui să dăm vina pe ei pentru că fiecare om este aşa cum l-a
lăsat Dumnezeu.Fiecare individ are dreptul de a-şi strânge bani să trăiască şi să poată vedea
unde trăieşte, adică să poată merge oriunde în lumea aceasta. Aici se leagă mai multe valori :
oamenii îşi respectă reciproc culturile (CULTURA), convieţuiesc şi comunică într-un limbaj
comun sau depinde de ţara în care se află ( RESPECTUL FAŢĂ DE LIMBĂ ŞI ŢARĂ) şi desigur
toate acestea au loc cu BUNUL-SIMŢ şi CORECTITUDINEA.
Libertatea oferă şi dezavantaje omului şi nu cred că trebuie să spun nimic aici pentru că se văd
zi de zi ( crime, furturi, mafie, etc.) la TV şi iîn realitate. Încă o vorbă apreciată de către mine: „
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Tot ce e în exces strică”.
O ultimă valoare pentru mine este credinţa . Eu sunt creştin, romano-catolic şi sincer să spun
este bine să îţi fie frică de ceva ( de Dumnezeu în cazul meu). Aş dori să văd acea persoană
care nu se teme de nimic, să văd unde ajunge - prefer să cred că într-un loc rău, ori de câte ori
mă gândesc, dar după cum spune religia mea, nu am dreptul să judec pe nimeni, aşa că voi
tăcea şi voi crede în continuare. Credinţa este facută să menţină pacea pe Pământ şi să ducă
pe drumul cel bun.
Eu încă mai am speranţe că lumea poate să o ia pe drumul cel bun, atât din punct de vedere al
credinţei, cât şi din toate celelalte puncte de vedere.
Autor: Adrian Urda, elev în clasa a XII-a la Liceul Teoretic „Bogdan- Vodă”, Vişeu de Sus
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